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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

55 Rauma og Vestnes 
Dato/tid: 21.02.2023 kl. 11:00-13:40 Sted: Vestnes Fjordhotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 20 Kvinner: 4 Menn: 16 

Tillitsvalgt: Tronn Olaf Flittie 

Administrasjon: Sofie Torvik, Arne Undheim, Svein Bjarne Sommersnes 

Ordstyrer: Marius D. Klever 

Referent: Arne Undheim 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Kretsleder Marius Klever ønsket velkommen og orienterte litt om året som har 
gått.  
 
Godkjent. 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Hva ligger i industriutviklingsplanen.  

• Hva skjer med Gudbrandsdalen slakteri.  

• Eksport av egg. Svar: Utfordrende med kiloprisen.  

• Holdbarhet egg. Svar: Sterkt imot dette, jobber for.  

• Kvalitetskategorier – planer for dette. Spesialisert produkt basert på 
kategorier. Svar: Tas med i strategiarbeidet.  

• Transport mot sentrallagrene til kjedene. Transport fra foredlingsanlegg 
tilbake til butikk – skaper økt utslipp. 

• Miljøkalkulator mot ekstensiv drift.  
 

• Hvordan tenker Nortura at produsentene skal klare kutte 50 % utslipp 
frem til 2023. Hva skjer når den regning kommer – når vi ikke når dette 
kommer? Kan vi hente mer fra verdibasert – ekstensiv drift (beitebruk) – 
premiering.  

• Tvangsinnføring av miljøkalkulator slik som Tine.  

• Ønsker at Nortura jobber for at det iverksettes krav til hvilken kvalitet 
importkjøtt må ha – dokumentasjon på bærekraft, mikroplast, antibiotika 
og lignende.   

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Vi er best på høyt volum med lav margin.  

• Hva er de radikale grepene. Noen premiss må holdes fast – norske 
råvarer.  
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• Distribusjon: Vurdere alternative utleveringsmetoder ut til butikker/kunder. 
Bonus for å hente tidligere. Bestilling av varer gjennom Nortura istedenfor 
kundene selv. Ha egen distribusjon. Kontainer som står klar.  

 

• Være klar for å kunne hente ut merprodukter i produksjonen som finnes i 
dag. Protein.  

• Kan stille større krav til en betalt rådgivning.  

• Datterselskap som distribuere egne matkasser.  

• Relevant å spørre om det koster mer enn det smaker.  

• Mulighet for å selge merkevarene? 

• Uheldig å miste kontrollen over Gilde og Prior.  

• Gilde og Prior-reklamer er reklame for norsk mat generelt. Andre drar 
nytte av denne.  

• Markedsføring av varer – lobbyvirksomhet – folkeopplysning.  

• Utvide merkevare-butikker. Distribusjon. Vil være utfordrende mtp. volum.  
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Organisasjonsprosessen:  

• Lenge mellom hver gang relevante saker diskuteres. Landbruket kan 
innføre direkte demokrati – føle på stemningen kjapt og rådføre seg med 
eierne før beslutningene tas.  

• Kretsmøte – for få som møter opp. For få som deltar. Får et snevert 
perspektiv. Viktig sosialt.  

• Føler ikke at eiermøte i Vest har reell innflytelse.  

• Summen av meninger blir hørt hvis man bruker et direkte demokrati.  

• Viktig med konsernstyrerepresentasjon på kretsmøtene.  

• Vanskelig å finne folk til alle verv. Snu på det – færre verv, meir 
krevende.  

• Verv lokalt og regionalt er opplæring for å ha verv i Nortura – rekruttering 
konsernstyret.  

• Utfordrende informasjonsforskjell mellom eier og tillitsvalgte.  

• Digitale verktøy for å få en direkte påvirkning.  

• Ha god tid til å fordøye informasjon og vurderinger før det blir tatt 
beslutning. Modning og forståelse er viktig for å kunne ta upopulære 
avgjørelser.  

• Informasjonsdeling og konkurransesensitivitet.  

• Regionutvalget gir et godt innblikk i organisasjonen.  

• Litt avstand fra bunn til topp, men det finnes enkelte møteplasser hvor 
man kan bli hørt.  

• «Vil ha innflytelse, men vil ikke gjøre noe for det». Vanskelig å vite hva 
som er rett for Nortura i mange situasjoner.  

• Rekrutteringsgrunnlaget for tillitsvalgte er lav.  

• Ikke flinke til å bruke tillitsvalgte i dag.  

• Slå sammen kretser – geografiske hensyn.  

• 45 minutters smertegrenser.  

• Slå sammen kretser med flere kretsmøter.  

• Direkte innflytelse til den enkelte.  

• Mer informasjon på lik linje som fagutvalgene får.   

• Må ha forventningsavklaring rundt medvirkningsmuligheter.  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt med akklamasjon.  
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Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Magnus Nerheim/Gjermundnes Videregående Skole 

Produsentnummer: 61660 

E-post: Magnus.nerheim@mrfylke.no  

 

  

mailto:Magnus.nerheim@mrfylke.no
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

56 Indre Sunnmøre 
Dato/tid: 21.02.2023 kl. 20:00 Sted: Stranda Hotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 21 Kvinner: 2 Menn: 19 

Tillitsvalgt: Tronn Olaf Flittie 

Administrasjon: Arne Undheim 

Ordstyrer: Bastian Weiberg-Aurdal 

Referent: Arne Undheim 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Kretsleder Bastian Weiberg-Aurdal ønsket velkommen og ble valgt som ordstyrer.  
 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Hvordan er det med Gudbrandsdalen slakteri. 

• Utvikling på kraftfor-prisen i forhold til forskyvning av kjøttslag i markedet.  
 

Til oppfølging: 
(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Prisøkningen på egg i EU – hva er årsaken 56533 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Er vi nødt til å selge egg som skal brukes til EMV.  

• Det må jobbes for å kunne selge dyrere til bruk i EMV.  
 

• Bærekraft er viktig og villig til å gjøre tiltak – hvis betalt.  

• Hva slags radikale grep ligger.  

• Merkevarer er nødvendig for yrkesstoltheten til produsentene.  
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Er det aktuelt med noen fagmøter fremover?  
o Ønsker oppfølgingsfagmøte om ammeku.  

 

• Honnør til dyrebilsjåførene.  
o Sjåførene ga positiv tilbakemelding til produsentenes 

tilrettelegging for rask lasting.  
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Organisasjonsprosess:  

• Kretsen kan ikke bli større.  

• Samarbeid mellom samvirkene – møter og tillitsvalte. Samarbeidsmodell. 
Mulighet for å velges inn for flere samvirker.  

• Alle samvirkene har ulike geografiske inndelinger på lokalt nivå.  

• Digitale møter er utfordrende teknisk.  

• Fysisk møter er viktige.  

• Noen møter kan nok være på Teams, men andre må være fysisk.  

• Mer informasjon kan være på Teams.  

• Fysiske møter må ha mer matnyttig agenda.  
 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Valgkomitéen har hatt store utfordringer med årets innstilling. Det har vært 
samarbeidsutfordringer internt i valgkomitéen i tillegg. 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Kretsutvalg 
o Leder: Per Ivar Skodjereite 
o Nestleder: Bastian Weiberg-Aurdal 
o Medlem: Knut Ove Myklebust (2 år) 
o Medlem: Bastian Weiberg-Aurdal (2 år) 

• Regionutvalg: 
o Gjenvalg 

• Valgkomite: 
o Leder: Jon G Lied 
o Medlem: Arnt Ove Aure 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Gunnar H. Skogvold 

Produsentnummer: 69481 

E-post: Gunnar.hs@hotmail.com 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Per Bjarte Ludviksen 

Produsentnummer: 51843 

E-post: moreloft@online.no (48113366) 

 

  

mailto:moreloft@online.no
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

57 Nordre Sunnmøre 
Dato/tid: 22.02.2023 kl. 11:00-14:00 Sted: Ingebrigt Davik-huset 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 13 Kvinner: 1 Menn: 12 

Tillitsvalgt: Tronn Olaf Flittie 

Administrasjon: Sofie Torvik, Arne Undheim 

Ordstyrer: Olav Reenskaug Fjørtoft 

Referent: Arne Undheim 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: Godkjent.  

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Vil kravet til velferdsbinge slå ut på antall innsendt slakt.  

• Telledato – må fjernes.  

• Er reisende slakteløsninger vurdert.  

• Lokale slakteri med transport av helslakt.  

• Min Side- utvikling av denne. Kjøp av kalv – hele nummer ved 
innmelding. Dyreholds-ID. Vente på faktura for å få denne informasjonen. 
Svar: Mulighet for å få PDF. Overføre informasjonen automatisk. Mulighet 
for å få informasjon i forkant. Når det ikke er direktesalg.  

• Må forbedre PDF-en slik at tilleggsinformasjonen følger.  

• Dokumentasjon – helseattest. Følger ikke med ved kjøp. Slutte å ta med 
dyr uten helseattest. Ikke starte opplastning før dokumentasjon er på 
plass. Må være en viss selvjustis.  

• Hvordan det går med Gudbrandsdalen slakteri.  

• Overkapasitet på slakteriene i Norge. Hva er effektivitetsgraden på 
anleggene våre.  

• Inntjening ved industristrukturplan.  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Prisendring i Norge og Europa – i kroner.   

Hvor mye koster reguleringslageret på storfe i kroner.   

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Rådgivning: Trenger vi så mange rådgivere. Blir rådgivere selgere når det 
skal betales for rådgivning.  
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• Overrasket at det ikke er flere som ser muligheten på å utnytte potensial i 
industrien.  

• Bærekraft er veldig i vinden. Nokså viktig at bærekraft-tiltakene er reelle. 

• Bærekraft sett opp mot mottaksplikt.  

• Bærekraft mtp. beitebruk. Være med å påvirke beitebruk og grovfôr-
andelen.  

• Hva som står emballasje om bærekraft.  

• Kostholdsråd – bærekraftig.  

• Må spille på lag med turismen for å vise viktigheten av landbruket for 
kulturlandskapet.  

 

• Må ikke produsere produkter som er subsidier til kjøtt og egg.  
 

• Salgskanaler – kunne vi hatt mer direktesalg til forbruker. Vi må ha et 
verktøy mot kjedemakten (ved å f.eks. ha muligheten for å ha egen 
medlemsbutikk).  

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Innspill til aktiviteter i kretsen for 2023:  
o Julemøte på Sjøholt: Samarbeide på tvers av kretser. 
o Fagmøte småfe: Ha et sesongmøte på tvers av kretser. Slutten 

av august.  
o Fagmøte storfe: Klassifisering av kjøtt. Klassifisering. 

Fôringsmøte – Ørskogsfjellet. Storfe-møte. Besøke flere av de 
nye fjøsene med grilling på kvelden. Oktober/november.  

o Slakteribesøk til Førde. 

• Er det etablert ammeku-nettverk på Sunnmøre? Mulighet for å ha et 
større møte.  

• Fôringsdyr – hvilke tiltak kan vi gjøre for å håndtere 
overskuddssituasjonen.  

 
Organisasjonsprosessen:  

• Utfordring at det faglige miljøet i landbruket forsvinner. Ganske godt 
faglig miljø og samhold mellom produsenter i kretsen (i hovedsak melk). 
Viktig at det opprettholdes. Tine er drivkraft i dette arbeidet. 

• Må ha samarbeid på tvers av samvirkene – Tine, Felleskjøpet og 
Bondelaget.  

• Hvilken rolle og arbeidsoppgaver har de tillitsvalgte på kretsnivå.  

• Kan det være automatikk i at enkelte verv får de ulike 
oppgavene/representasjonen, uten å måtte ha navnet flere ganger på 
listen.  

• Viktig at ikke alt havner på kretsleder.  

• Lokal tilstedeværelse med faglig miljø.  

• Reiseavstanden er store nok fra før av. Må drastiske endringer til for at 
kretsen skal bli større.  

• Er trolig villig til å reise litt lengre ved fagmøter som er relevant for den 
enkelte produksjonen.  

• Informasjon er veldig viktig for å skape forståelse for beslutninger som 
tas.  

• Eierbrevet er bra, men ikke alltid det blir lest.  

• Det går an å ha digitale møter for å holde informasjonsflyten.  

• Orienteringsmøter kan være på Teams.  

• Fysiske møter må brukes ved diskusjon.  

Sak 5 Valg 
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Kommentarer 
og synspunkt:  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

Valgkomiteens innstilling ble vedtatt med akklamasjon.  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Leif Beite 

Produsentnummer: 61125 

E-post: leifbeite@hotmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

58 Synste Møre og Yste Nordfjord 
Dato/tid: 23.02.2023 kl. 19:30 Sted: Kvilehytta 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 23 Kvinner: 6 Menn: 17 

Tillitsvalgt: Linda Gjerde Myren 

Administrasjon: Arne Undheim 

Ordstyrer: Øystein Bakke Kongsvik 

Referent: Arne Undheim 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Kretsleder Øystein Bakke Kongsvik ønsket velkommen til møte, og ble valgt som 
ordstyrer.  
 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Hvis vårt kjøtt og egg er så bra som vi mener, hvorfor klarer vi ikke drive 
med eksport med en høy pris. Det kan finnes et marked der ute, med 
unike muligheter. 

• Hvordan er prisnivået mellom import kjøtt og norsk kjøtt. Hvorfor har det 
blitt import så mye.  

• Spar-butikkken sliter med å få bort kjøttdeig som ikke er norsk. Må jobbe 
for å holde på dette og sørge for at forbrukeren ønsker norsk kjøtt.  

• Kan vi gjøre noe med standarden på hønsehus for å begrense hvor disse 
husene blir satt opp.  

• Min Side – går sent. Må formidle at det er krav til at dette kommer på 
plass i løpet av året. Utålmodig.  

• Kvigeavtaler – utfordrende at det er såpass streng håndtering av kilo.  

• Hva blir gjort for å hindre nytt dataangrep.  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Er det gjort en analyse for å se hvor det blir bygget nye 
hønsehus. Ønsker data som kan brukes i politisk 
påvirkning. 

jan@agrilogg.no 
(1511307488, Hans 
Herefurd) 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Vi må være tydelig på hva vi definerer bærekraft som, og være tydelig på 
dette.  

• Hva er radikale grep.  

mailto:jan@agrilogg.no
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• Markedsføring har effekt.  

• Vi må holde på våre merkevarer. Må bruke alternative 
markedsføringskanaler.  

• De unge er fremtidsforbrukeren.  

• Vi må ha merkevarene for å være konkurransedyktige.  

• Må reklamere godt for datterselskapene.  

• Bonde-valg å ta betalt for rådgivningen, og må man vite hva man betaler 
for og hva man eventuelt må betale for de ulike tjenestene.  

• Uavhengig rådgiverapparat som har kompetanse på flere områder.  

• Rådgivere kan bruke digitale verktøy i mye større grad for å nå ut til flere, 
og tenke annerledes. Trenger ikke være inndelt i regioner.  

• Kan finne mye informasjon på internett i dag. Kan slankes for å få ned 
kostnader.  

• Tine har hatt suksess med sin juice.  

• Kan være lurt å utnytte kapasiteten, men det ligger risiko i å ha flere 
produksjoner på samme anlegg.  

• Positivt med slikt innspill, kunne sendes ut til hele eiermassen. Fantastisk 
at vi bruker slike verktøy til å styre skuta.  

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Prøvde å lage et julemøte, men det var litt lite oppmøte.  
 

• Unngå kretsmøte vinterferie til neste uke. Kvilehytta er bra.  
 

• Bjørn fra Vest transport hadde et innlegg om inntransport. Tydeliggjorde 
at dyrevelferd er det viktigste vi jobber med. Godt samarbeid med flinke 
folk på Førde.  

• Hvordan er det med øremerke. Mangler ett – OK med erklæring. Mangler 
to – må stå igjen/ha dialog for å finne en løsning.  

• Oppgitt telefonnummer til sjåfør stemmer ikke med den sjåføren som 
faktisk skulle komme.  

 

• Førde-anlegget: Anlegget fungerer veldig bra. De ansatte finner 
løsninger, og har god kvalitet i arbeidet sitt. God medlemsbutikk.  

 
Organisasjonsprosess:  

• Avstanden begrenser deltakelse.  

• Større møte hindrer deltakelse i debatten. Avstand internt i møte.  

• Ikke ha møter på dagtider.  

• Vanskelig å få oppmøte, bør se på samarbeid mellom organisasjoner 
(samvirke og faglag).  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt:  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

 
Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt med akklamasjon.  
 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Reiel Fagerlid 

Produsentnummer: 92644 
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E-post: rekars@online.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

59 Ytre Søre Sunnmøre 
Dato/tid: 22.02.2023 kl. 19:30 Sted: Sunnmøre Folkehøgskule 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 24 Kvinner: 3 Menn: 21 

Tillitsvalgt: Tronn Olaf Flittie 

Administrasjon: Arne Undheim 

Ordstyrer: Bjørnar Kleiven 

Referent: Arne Undheim 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Kretsleder Bjørnar Kleiven ønsket velkommen og ble valgt som ordstyrer. 
 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
  

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Endring i regelverk innen melkeproduksjon. Potensiell nedgang i antall 
dyr. Hva tenker Nortura om dette. 

• Mange vil ikke ta over gården på grunn av inntekt, vil påvirke Nortura.  

• Hvor mange satser på kjøttproduksjon. Får de levert.  

• Hvilken dialog har Nortura med Innovasjon Norge.  

• Innspill til jordbruksforhandlingene. Vinkling av budskap: Løfte inntekt, 
ikke fokusere bare på investering.  

• Markedsregulering – frysefradrag. Hva koster det.  

• Nortura sin rolle i tillatelse til import.  

• Hvordan går det med Gudbrandsdalen slakteri.  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Spiller det noen rolle om vi selger våre råvarer til EMV eller Gilde/Prior.  
 

• Gilde og Prior gir en forsamlingsstyrke. Differensiere markedet.  

• Kanskje vurdere å kutte Prior på egg.  
 

• Bærekraft har fått en høy score. Hva ligger i bærekraft.  

• Vi som produsenter har ikke sjans til å unngå bærekraft.  

• Tine har et større monopol og kan dermed ta betalt uten å miste tilførsel i 
like stor grad. 

• Rådgivningen må øke kvaliteten hvis man skal betale for det.  

• Stordriftsulemper må ses på.  
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Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Organisasjonsprosess:  

• Samvirkeorganisasjoner har blitt for byråkratisk. De tar beslutninger i 
gangen på kontoret. Vi må ta kjappere beslutninger. Tillitsvalgtapparatet 
er bra, men vi må stole på de som er på topp gjør en god jobb.  

• Forenkling og slå sammen medlemsdemokratiet. Kan slå sammen kretser 
i større grad.  

• Har tillit til konsernstyret.  

• Medlemsdemokratiet koster ikke så mye sett i totalen.  

• I dag har vi innspillsmuligheter, må holde på medlemsmøter.  

• Må bygge opp kompetansen på styremedlemmer. Må ikke glemme 
medlemmene, og medlemmene må bygge opp styret.  

• Bør Nortura dele opp i flere datterselskap for å unngå stordriftsulempe.  

• Hvis det er eierstyrt, så må eiernes bli hørt.  

• Alle må til slutt ha et verv.  

• Deltakelse ved sammenslåing av kretser. 

• Avstand mellom kretser.  

• Tillegg med Teams/enda mindre deltaklse.  

• Agenda er viktig når man skal møteform.  

• Kostnader med deltakelse.  
 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt:  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt med akklamasjon.  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Erling Ove Flø 

Produsentnummer: 60227 

E-post: erling.ove@tussa.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

60 Volda og Ørsta 
Dato/tid: 20.02.2023 kl. 20:00-22:30 Sted: Volda Turisthotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 27 Kvinner: 3 Menn: 24 

Tillitsvalgt: Tronn Olaf Flittie 

Administrasjon: Arne Undheim 

Ordstyrer: John Andreas Bjørdal 

Referent: Arne Undheim 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Kretsleder John Andreas Bjørdal ønsket velkommen og ble valgt som ordstyrer.  
 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Hvordan har volumet (kg slakt) endret seg siden 2006.  

• Hva er status på Gudbrandsdalen slakteri. 
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Radikale grep kan være mye rart. Hva er radikalt.  

• Bærekraft er viktig, men holdninger til forbruker er viktig.  

• Hvem har definert hva bærekraft er.  

• Bedre bærekraften.  

• Dyrevelferd – fokusere på å tilfredsstille dagens regelverk.  

• Bærekraft – styre hva som er definisjonen. Må formidle på vegne av 
produsentene. 

• Fortsatt mulighet å løfte pris.  

• Bondens økonomi må økes gjennom budsjettmidler. 

• Hvis vi kan utnytte våre anlegg uten konsekvens, og det kan gi bedre 
økonomi. Må holde det adskilt.  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Produksjonstillegg småfe: Uenighet med grensen på 30 vinterfôra sau.  

• Årsresultatet: Gi oss en spådom på resultatet.  
 
Organisasjonsprosessen:  

• Utvikling, må se på kostnadene og bruke teknologien.  

• Det må ikke være for langt – geografisk.  

• God nok representasjon geografi.   
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• De tillitsvalgte må være dem som er representanter for organisasjonen – 
både i gode og dårlige dager.  

• Når det kommer kritikk fra eiere, må det være tillitsvalgte som må kunne 
svare.  

• Kretsmøte er viktig. Må ikke bli for stort mtp. geografisk. 

• Ikke så opptatt av midlene som brukes på medlemsdemokratiet, da det er 
et såpass viktig for samvirkeprinsippet.  

• Viktig å ha et styre som har en bredde.  

• Viktig å holde nærhet.  

• Færre delegater inn i et mellomledd.   

• Aktiviteten må treffe målgruppe – mtp. tidspunkt.  

• Kretser og avstand. Avstand er ikke likt.  

• Må starte fra topp til bunn i hele prosessen.  

• Må se an møtet i forhold til teknologi (hensikt og møteform).  

• Det sosiale av fysiske møter er viktig.  

• Kombinere fysiske møte med digitale møter.  

• Kretsmøtene må holdes som i dag.  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: Uheldig at det er noen i valgkomité samtidig som de er i kretsutvalget.   

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt med akklamasjon.  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Lars Helge Riise 

Produsentnummer: 58254 

E-post: larshelgeriise733@gmail.com 

 

  

mailto:larshelgeriise733@gmail.com
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

62 Eid, Hornindal, Stryn 
Dato/tid: 02.03.2023 kl. 20:00 Sted: Nordfjord Hotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 28 Kvinner: 5 Menn: 23 

Tillitsvalgt: Jan Erik Fløtre 

Administrasjon: Arild Grimeland 

Ordstyrer: Ove Bruheim 

Referent: Arild Grimeland 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • ok 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

Er prising av kalv rett ? Synes att kjøttfekalver er for høgt prisa  
Er skeptisk til nyetablering av nye egg produsenter 
Har våre krevande og være storfeprodusent når det har våre so mykje 
skyving. 
Alt for sein avrekning  

 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Teams er eit godt verktøy,kan brukast meir til møte og kretsmøte  

• Synes att prisen på kretsmøta 1,5 mil godt anvente penger. 

• Ynsker fortsatt ha kretsane som dei er i dag. 

• Kunne tenkt seg att forslaga til vegen videre,hadde komme i forkant av 
møte,då møte lyden kunne forberedt seg bedre 

• Regionsutvalget var mykje god og  nyttig informasjon,men det stoppa ofte 
der,og vart ikkje tatt videre nedover 

•  
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

 Ønsker beskjed når dyra (Småfe) blir skyvd på hausten.  
Min side er alt for dårleg,alt for tungvint 
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Mykje problem ved innmelding på min Side  
Kan ikkje skjønne att det har gått so lang og fått opp Min Side  
Bruker ein dei rette folka og jobbe med min side ? 

• Synes det er for dårleg rådgjeving på småfe i Nortura,litte fageleg påfyll 
på møte 

 
Kva gjere Nortura for og få ned straum prisen ? Bio gass- solselle-osv.. 
 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt:  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Carl Wilham Hage valgt som ny medlem av valgkomiten 

 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Sonja Skåre Esperø     Levrandør nr 93728 

 6798 Hjelledalen.  Mobilnr 48173720 

E-post: Sonja.skaare.espero@enivest.net 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 
2023  

63 Gloppen  
Dato/tid:  27.02.2023 kl. 19:30  Sted:  Gloppen Hotell  

        

Til stede:  

Medlemmer  Totalt:  40  Kvinner:  7  Menn:  33  

Tillitsvalgt:  Jan Erik Fløtre  

Administrasjon:  Øyvind Hebnes  

Ordstyrer:  Steinar Evebø  

Referent:  Øyvind Hebnes  

    

  Saksliste  

  

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste  
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt   
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg  
4. Åpen post – lokale saker  
5. Valg  

Sak 1  Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste  

Kommentarer og 
synspunkt:  

• Steinar Evebø valgt til ordstyrer.  

• Savner regnskap. 

Sak 2  
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt  

Kommentarer og 
synspunkt:  

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet)  

• Redusere slaktekapasiteten, kostnadene må ned. 

• Ønsker å opprette kretsmøter 
  

Sak 3  Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg  

Kommentarer og 
synspunkt:  

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet)  

•   
  

Sak 4  Åpen post/lokale saker  

Kommentarer og 
synspunkt:  

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet)  

•   
  
  

Sak 5  Valg  

Kommentarer og 
synspunkt:  • Som innstillingen  
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Endringer i 
forhold til 

innstilling:  
•   

  
  

  Vinner av gavekort 2023  

Navn:   Per Asbjørn Felde 

Produsentnummer:   71110 

E-post:   pafelde@hotmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

64 Bremanger 
Dato/tid: 27.02.2023 kl. 19:30 Sted: Dampen Fjordparadis 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 14 
 

Kvinner: 
 Menn: 14 

Tillitsvalgt: Lidvin Hage 

Administrasjon: Johannes Nedrebø 

Ordstyrer: Olav Myrhol 

Referent: Johannes Nedrebø 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Godkjent 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Staten burde no gå inn med strømstøtte til industrien. 

• Nortura har gjort ein kjempegod jobb, og komme bra i frå det etter 
hackingangrepet 

• Fekk spørsmål om import av sauekjøtt. Johannes forklarte 

• Fekk spørsmål om stoppavgift. Lidvin og Johannes forklarte 
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Korleis går det med handel i kjøttdisk i Felleskjøpa som ein har prøvd ut.  
Lidvin forklarte. 

• Meiner at tida no er inne for å ha egne butikkar som sel kjøtt gjennom.Vil 
kjedane reagere hardt på det. Butikkkjedane tenker kun på seg sjølv . Vi 
må gjere noko før Nortura vert null .  Må slike butikkar som det vert volum 
av,  helst så mykje at butikkkjedene får for lite.                             

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Roy Cato Edvardsen var ikkje heilt nøgd med skyving av nokre få kje frå 
veke 44 - 48 som han skulle selge viare som Nisje kje.  Dette beklaga vi 
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Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen endringer 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Per Eikeland               

Produsentnummer: 92426 

E-post: 
  
p-h.eike@online.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

65 Flora 
Dato/tid: 28.02.2023 kl. 20:00 Sted: Idrettshuset Norddalsfjord IL 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 13 Kvinner: 4 Menn: 9 

Tillitsvalgt: Lidvin Hage 

Administrasjon: Tonje Heggertveit 

Ordstyrer: Anita Sæther 

Referent: Tonje Heggertveit 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ingen kommentarer 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Bra at systemene bygges opp sikrere for framtiden (hekkingen), selv om 
det koster mye. 

• Staten tjener mye på strømprisene, så det er dumt det ikke kan lages 
støtte som gjelder alle (høye strømregninger og ikke strømstøtte).  

• EMV og butikkjedene må det bli innsyn i (prising av EMV og Gilde/Prior). 
Fordelingen av pengene i leddene er ikke rett.  

 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Viktig å vise hvor viktig og verdiskapende Nortura er. Må finne måter å 
selge merkevarene våre. Egne butikker eller på nett. 

• Organisasjonsprosess: gå mer digital? Viktig å ha fysiske møter, 
kretsmøter. Resultatet må vise noe positivt og det må bli utbetalinger til 
eiere. Viktig å jobbe mot framtiden og ikke diskutere hva vi har gjort feil i 
fortiden. Synliggjøre verdiene som eierne bidra med opp gjennom årene. 
Bør kunne rasjonalisere eierorganiseringen.  

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Rullering av plassering av kretsmøtene i kretsen bør fortsette: I Florø, så 
kan det være midt på dagen. Ikke aktuelt å ta møte kl. 17 da det er 
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mange melkeprodusenter i kretsen. Hybridmøte med både fysisk og 
teams kan være aktuelt. Teams for dem som ikke kan møte fysisk. 

• Medlemskjøp i Førde: var importerte kjøttstykker, trodde ikke Nortura 
solgte slikt. 

 
 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ingen kommentarer  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen endringer 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Solhaug gard, Beate Steindal  

Produsentnummer: 4602037527 / 73084 

E-post: bsteindal@outlook.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 
2023  

66 Jølster, Naustdal, Førde  
Dato/tid:  01.03.2023 kl. 20:00  Sted:  Nortura Førde  

        

Til stede:  

Medlemmer  Totalt:  36  Kvinner:  3  Menn:   33 

Tillitsvalgt:  Jan Erik Fløtre  

Administrasjon:  Øyvind Hebnes  

Ordstyrer:  Ola Kongsvik  

Referent:  Øyvind Hebnes  

    

  Saksliste  

  

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste  
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt   
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg  
4. Åpen post – lokale saker  
5. Valg  

Sak 1  Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste  

Kommentarer og 
synspunkt:  

 

• Innkalling og saksliste ok 

• Ordstyrer Ola Kongsvik 

Sak 2  
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt  

Kommentarer og 
synspunkt:  

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet)  

• Ønsker møteplasser for eierne, kretsmøte er en bra møteplass. 

• Savner årsresultat i kretsmøte.  
  

Sak 3  Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg  

Kommentarer og 
synspunkt:  

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet)  

•   
  

Sak 4  Åpen post/lokale saker  

Kommentarer og 
synspunkt:  

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet)  

•   
  
  

Til oppfølging:  
(Saker som må følges opp/ikke svart ut)  (Produsentnummer)  

 Antall dyr må inn på avregningene.   

Sak 5  Valg  
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Kommentarer og 
synspunkt:  •  Som innstilling 

Endringer i 
forhold til 

innstilling:  
•   

  
  

  Vinner av gavekort 2023  

Navn:   Jon Erik Horstad 

Produsentnummer:   92255 

E-post:   jeh@je-horstad.no 

  
 

  

mailto:jeh@je-horstad.no
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

67 Askvoll 
Dato/tid: 01.03.2023 kl. 20:00 Sted: Askvoll Sjøbuer 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 15 Kvinner: 5 Menn: 10 

Tillitsvalgt: Lidvin Hage 

Administrasjon: Tonje Heggertveit 

Ordstyrer: Ørjan Russenes 

Referent: Tonje Heggertveit 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ingen kommentarer 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Blir reguleringslager på storfe tømt fort, blir det en balanse eller 
overskudd etter telledato igjen? 

•  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Spørsmålene er litt høytflygende fra den daglige driften, men det er viktig 
for nortura.  

• God profitt å selge gildevarer selv og slippe mellomledd. Bør se på 
løsninger for å selge selv. EMV er nok lite å gjøre noe med, kommet for å 
bli. 

• Skjevheten med den store produksjonen på kraftfôrbaserte 
produksjonene. Prisnedskriving på kraftfôr fører til stor produksjon på 
dyreslag som krever mye utenlandsk råvare. Dette er ikke det bildet vi 
viser utad i forhold til dyr på beite og stor norsk andel. 

• Import burde begrenses slik at vi kan produsere dette selv i Norge. 

• Kalvesituasjonen, blir det slaktet mye kalv? Nei vi prøver å få bevegelse i 
markedet så godt vi kan.  

• Kjøpes ikke inn kalv fordi det ikke lønner seg. Tilskudd er ikke så stort, og 
kostnadene har økt. 

• Fått store fine kalver i år så litt bedre kvalitet. 
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• Endre kretsgrensene for å få et større felleskap(?). Kretsmøtene bør 
holdes som nå, fysisk. Samarbeide med de andre 
samvirkeorganisasjonene?  

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 
 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ingen kommentarer 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen endringer 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Tormod Selvik 

Produsentnummer: 4645011976/ 97568 

E-post: tormselv@online.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

68 Storehesten 
Dato/tid: 02.03.2023 kl. 20:00 Sted: Sande Hotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 32 Kvinner: 4 Menn: 28 

Tillitsvalgt: Lidvin Hage 

Administrasjon: Johannes Nedrebø 

Ordstyrer: Erlend Brede Fossen 

Referent: Johannes Nedrebø 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Godkjent 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Spørsmål om dyrevelferdsprogram sau ? Kjem Nortura til å bruke dette i 
reklame.  Svar: Dette er eit krav i få næringa sjølv for å dokumentere 
produksjonen vår og at dyra skal ha hatt det godt.  

• Synspunkt på at Regjeringa håvar inn på strøminntekter og bør difor gå 
inn å støtte industrien. 

• Spørsmål om importt av storfe og markedsregulering. Lidvin forklarte 
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Kan vi bruke antibiotica frie egg og kjøtt i reklamen ?  

Er dette forbudt i høve EU regelverk ?  

Kva skjer med framgongen av salg i medlemsbutikker og 
Felleskjøp m.m ?  

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 
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Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Vil gi ros til styreleder i Nortura som står fram og tek støyten for dårleg 
resultat  

• Forundra over at Nortura har så dårleg datasikkerhet når ein ser tilbake 
på datakrasjet. 

• Auke i stoppavgift, stoppeklokke m.m. Lidvin orienterte. 

• Irritert over at om ein ventar eit oppgjær ein dato og det er trekk dagen 
før oppgjøret, så vert ein trekt i oppgjør 

 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Oppgjørsdato i høve helgedagar. Når det står at pengane 
kjem på konto lørd-sønd, kjem dei inn på mandag 

Per Magnar 

Om faktura har gått over fristen med 1 dag, Så bør ein 
ikkje trekke i oppgjør dagen etter at ein har forfall  

Erlend 

Saknar opplysningar om kalvar ein kjøper inn, mat m.m  

Dårleg utvalg av varer i medlemsbutikken i Førde  

For dårleg kvalitet på øremerker, bør takast opp med OS 
id 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Valnemnda må jobbe med å få inn kvinner i kretsutvalet  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen endringer 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Linda Kristin Oppedal 

Produsentnummer: 4647026063 Str:  M  

E-post: post@tuftegarden.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 
2023  

70 Masfjorden, Gulen, Høyanger sør  
Dato/tid:  28.02.2023 kl. 20:00  Sted:  Brekkestranda Fjordhotell  

        

Til stede:  

Medlemmer  Totalt:  27  Kvinner:  6 Menn:  21 

Tillitsvalgt:  Jan Erik Fløtre  

Administrasjon:  Øyvind Hebnes  

Ordstyrer:  Bjarte Nordanger  

Referent:  Øyvind Hebnes  

    

  Saksliste  

  

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste  
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt   
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg  
4. Åpen post – lokale saker  
5. Valg  

Sak 1  Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste  

Kommentarer og 
synspunkt:  

• Bjarte Nordanger ble valgt til ordstyrer 

• Ingen kommentarer til innkalling eller saksliste 

Sak 2  
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt  

Kommentarer og 
synspunkt:  

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet)  

•   
  

Sak 3  Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg  

Kommentarer og 
synspunkt:  

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet)  

• Ønsker å ha kretsmøtene som nå..  
  

  

Sak 4  Åpen post/lokale saker  

Kommentarer og 
synspunkt:  

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet)  
  
  

Sak 5  Valg  

Kommentarer og 
synspunkt:  •  ok 



 

 33 

Endringer i 
forhold til 

innstilling:  
•  Som innstillingen 

  
  

  Vinner av gavekort 2023  

Navn:   Bjarte Myren 

Produsentnummer:   99000 

E-post:   myrebonden@gmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

71 Indre Sogn 
Dato/tid: 28.02.2023 kl. 20:00 Sted: Lyngmo Leirstad 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 62 Kvinner: 15 Menn: 47 

Tillitsvalgt: Ole Johs Egeland 

Administrasjon: Arne Undheim 

Ordstyrer: Hege Våtevik 

Referent: Arne Undheim 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Kretsleder Hege Våtevik ønsket velkommen til kretsmøte, og ble valgt som 
ordstyrer.  
 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 

• Hører at en del ønsker å ha etableringsstopp/produksjonsetablering. 

• Hvorfor åpner man opp for utømmelig import, ubegrenset i en 
tidsperiode.  

• Dataangrep ble brukt som unnskyldning for manglende regnskap i 
innkallingen. Nå blir ny revisor brukt som unnskyldning. 
Medlemsdemokratiet må få regnskapstallene.   

• Medlemskapital: vil det bli aktuelt å be om mer medlemskapital.  

• Når er Min Side klar. 

• Min side: Savner mulighet for å hente ut årsregnskap/-oppgave.  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Bærekraft er oppbrukt for tiden. Hva legger vi i det.  

• Norsk landbruk har vært bærekraftig i alle år.  

• Direktesalg (Felleskjøpet og medlemsbutikk) – hvordan går det. Skal vi 
fortsette med det.  

• Hva tenker vi om Gilde og Prior-samarbeidet nå. Burde vi splittet opp 
disse igjen. 

• Finner ikke Gilde og Prior i butikkene. Hvis vi skal selge mer så må vi få 
ut i butikkene.  

• Medlemsbutikken – mye marinerte produkter. Hvorfor. 
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• Bør vi ta tilbake kontroll over distribusjonen igjen.  
 

• Rådgivningstjenesten er overdekket. Overlappende rådgivning.  
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 
Organisasjonsprosess:  

• Sosiale og faglige treff. 

• Beste festene, beste fagdagene, beste folka. 

• Må være lokalt. 

• God lokal forankring er kjempeviktig.  

• Medlemsorganisasjon som ser den enkelte bonden.  

• Trygghet og tillit til at vi holder på den same modellen.  

• Avstanden til konsernstyret og årsmøte kan bli kortere, men nærheten til 
organisasjonen er like viktig (lokalt nivå).  

• God organisasjon med gode tillitsvalgte.  

• Skolering og bevisstgjøring av tillitsvalgte, motivere til arbeidet. Ansvar og 
oppgaver. Videreføre samvirkemodellen.  

• Må skille mellom informasjon ut og informasjon inn. Ikke mange som blir 
delaktige i Teams-møter.  

• Nærheten er veldig viktig.  
 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt:  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

Valgkomitéens innstilling ble enstemmig vedtatt med akklamasjon.  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: May-Hilde Hjelmeland 

Produsentnummer: 90492 

E-post: May.hilde@hafslo.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

72 Vik og Balestrand 
Dato/tid: 02.03.2023 kl. 19:30 Sted: Blix Hotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 15 Kvinner: 2 Menn: 13 

Tillitsvalgt: Ole Johs Egeland 

Administrasjon: Arne Undheim 

Ordstyrer: Kristian Sætre 

Referent: Arne Undheim 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Kretsleder Jon O. Nummedal ønsket velkommen til møte.  

• Kristian Sætre ble valgt som ordstyrer. 

• Innkalling og saksliste ble godkjent.  
 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

  

• Man vet jo ikke hva markedet tåler av økt pris før man har prøvd.  

• Telledatoer vil trolig gi enda mer utslag fremover hvis økonomien til 
bonden skal løftes gjennom budsjettmidler.  

• Rådgivere er med på å presse volumet opp gjennom sin rådgivning.  

• Åpne samvirkebutikker må satses mer på. Vi trenger ikke være redde for 
matvarekjedene i dette. Vi må bruke den makten vi fortsatt har igjen.  

 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

  

• Åpne samvirkebutikker må satses mer på. Vi trenger ikke være redde for 
matvarekjedene i dette. Vi må bruke den makten vi fortsatt har igjen.  

 

• Vi har ikke noen valg når det kommer til bærekraft – må forholde oss til 
markedet (kunder og forbruker). Kundene 

• Klimakalkulatoren må brukes for å dokumentere klima-delen av 
bærekraft.  

• Forskning må legges til grunn for det som vi mener.  

• Må kontre en forskning som ikke ser på det hele bildet.  

• Bør Nortura ta med skogen inn i vårt klimaregnskap til selskapet vår.  

• Klimakalkulatoren må ta med skogen.  
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• Må verne våre innpakninger i større grad slik at EMV ikke kan stjele 
design. Kunne ta den juridiske kampen. Patent eller jobbe for et regelverk 
som er tydeligere på dette.  

• Ha en innpakning som skiller seg mer ut (fargevalg).  
 

• Å la bonden investering i datterselskap går bort imot samvirket.  
 

• Nyetablerte og unge produsenter bør kunne få dekket rådgivningen. 
Startpakke for nye produsenter.  

• Må ikke ha en overkapasitet på rådgivere/-tjenester. Må være et nøkternt 
nivå. En viss rådgivningstjeneste som er felles, men må ikke være 
overlappende.  

• Sette et maksimalt tak på hvor mye en produsent kan bruke en rådgiver 
før man må betale ekstra.  
 

• Vi må ikke produsere konkurrende matvarer. 

• Må sørge for at vi ikke har for mye overkapasitet. Det koster for mye.  

• Må anerkjenne at det er flere som er vegetarianere. Bør vi tilpasse oss.  
 

• Må ha tillit til at de som sitter i konsernstyret står på sine meninger.  

• Prøve å finne andre alternativer.  

• Vi møter oss selv i døren når vi svarer så ulikt.  
 

• Import – hva kan vi gjøre. Må få frem de positive sidene med våre 
råvarer. Må være enda mer kynisk. Vi må indirekte eller direkte snakke 
ned importerte varer og snakke opp våre egne varer.«I våre produkter 
finner du ikke X, Y, Z».  

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Organisasjonsprosess: 

• Tillitsvalgte må ha bedre verktøy for å kunne gjøre jobben sin bedre. Se 
hvem som er medlemmer, holde kontakten med dem, se endring i sin 
eiermasse. Kunne hente dette ut digitalt.  

• Behagelig å ha tillitsvalgte som man kjenner. Lettere å ta kontakt med 
tillitsvalgte lokalt som man kjenner.  

• Geografisk inndeling – kan ikke gjøres annerledes uten å miste 
deltakelse.  

• Deltakelse på møter går ned – uavhengig av organisasjon. 

• Bra å kunne ta opp ting med krets-tillitsvalgte.  

• Bra med Teams, men må ikke slå i hjel alle fysiske møteplasser.  

• Teams er greit til informasjon ut. Møter hvor man ønsker diskusjon må 
være fysiske.  

 
Hvilke markedsandeler har kretsen og hva blir gjort for å opprettholde denne/få 
mer. 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Ønsker å ha tilbake nabotillegg/storferinger for å være 
konkurransedyktig.  

74250/Vegard 
Veseth Kinden 

Prisløype småfe er ikke tilpasset til beitesesongen som er 
i området i indre Sogn og Fjordane. 

81817/Omar Fosse 
Refsdal 

Hvorfor har vi ulik måte å regne puljetillegg for småfe -
sammenlignet med konkurrenter - kg. vs. antall 

89503/ Odd 
Myrkaskog  
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Tilførsel må reise innom de større storfe-besetningene i 
Vik, og be om å få regne på oppgjøret. Være oppmerksom 
på nabotillegg.  

74250/Vegard 
Veseth Kinden 

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Valgkomiteens innstilling for varautsendinger til regionutvalget ble endret fra 
sakspapirene ble utsendt til kretsmøte:  

• 1. varamedlem: Kristian Sæther 

• 2. varamedlem: Per Aase 

• 3. varamedlem: Leif Magne Vigdal 
 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

Valgkomiteens oppdaterte innstilling ble enstemmig vedtatt med akklamasjon.  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Atle Aase 

Produsentnummer: 89514 

E-post: Atle.aase@sogn.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

73 Aurland, Lærdal, Årdal 
Dato/tid: 01.03.2023 kl. 20:00 Sted: Sognasmak 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 25 Kvinner: 4 Menn: 21 

Tillitsvalgt: Ole Johs Egeland 

Administrasjon: Arne Undheim 

Ordstyrer: Harald Skjerdal 

Referent: Arne Undheim 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Kretsleder Harald Skjerdal ønsket velkommen, og ble valgt som ordstyrer. 
 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Hva er grunnen til den store forskjellen mellom trekk for slaktekostnad og 
inntransport på småfe mot andre dyreslag.  

• Har slakting/inntransport for småfe blitt subsidiert av andre dyreslag siden 
den er økt såpass mye nå.  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Har rådgivere oppfattet nødvendigheten av bærekraft. Det må være 
større fokus på at rådgivningen omhandler bærekraft.  

• Vi må skille oss fra import gjennom bærekraftig.  

• Hvis vi gjør kraftfulle grep på våre merkevarer, men matvarekjedene 
kryss-subsidiere oss bort, risikerer vi å kaste bort penger.  

• Det er en styrke for nye brukere å ha tilgang til en rådgivning som er 
finansiert gjennom fellesskapet.  

• Hvis vi gjør en god jobb med kjøtt og egg, så bør vi holde oss til disse.  

• Tydeliggjøre den norske kjøttprodusenten. I konkurranse må vi få frem 
det positive i den norske landbruksproduksjonen. Vårt bærekraftige 
konkurransefortrinn. Utmarksbeite o.l.  

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 
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Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Organisasjonsprosessen: 

• Bruke kombinasjonen av fysiske møter, e-post og Teams-møter.  

• Den sosiale delen av medlemsdemokratiet er viktig.  

• Vi må kunne ha påvirkning på større grep, som f.eks. dette her med 
produksjon av vegetariske retter.  

• Må se på muligheten for å ha årsmøteutsendinger fra krets. Se på 
kostnad med mellomleddet mot et større årsmøte.  

 

• Kjøp av livdyr fra flere leverandører. Får ikke en samlet faktura, men en 
per leverandør. Uheldig. Skaper rot og ekstra kostnader med 
regnskapsføring. 

  

• Kanaliseringspolitikk: Må være mulig å bruke data til å skille mer mellom 
hvem som får ulike tilskudd, og øke verdsettingen av beitebruk.  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Valgkomiteens innstilling til valgkomite ble endret fra sakspapirene ble utsendt til 
kretsmøte:  

• Medlem valgkomite: Ole Bjarne Hovland 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

Valgkomiteens oppdaterte innstilling ble enstemmig vedtatt med akklamasjon.  

 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Jens Reidar Ljøsne 

Produsentnummer: 99395 

E-post: rei-ljo@online.no 

  



 

 41 

PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

74 Bergen og omland 75 Osterøy 
Dato/tid: 20.02.2023 kl. 19:30 Sted: Bergen Travpark 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 34 Kvinner: 7 Menn: 27 

Tillitsvalgt: Sjur Aakra 

Administrasjon: Harald Selsaas 

Ordstyrer: Hans Arne Breivik, Gerd Karin Njåstad 

Referent: Harald Selsaas 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Godkjent einstemmig 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Spm om tal som var framlagt var indeksregulerte. 

• Spm om frysekapasitet blei svekka ved nedlegging av anlegg . 

• Stoppavgift auke . 

• Kvalitetskrav på importkjøtt ?? 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Ønsker å bestille nisje med frakt til medlemsbutikk 
77797 Svein Ove 

Berland 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Bekymring for nedgong i kjøtkonsum  
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Saknar arrangement med landbruk i fokus som  Agrovisjon eller liknande 
messe i Vestland  

• Tilsetning av erstattere i deiger og farser ?(Solosynspunkt frå ein 
leverandør om tilsetning av bønner og linser i kjøtdeig for å senka kg pris 
) 
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Sak 5 Valg – 74 Bergen og omland 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen 

Sak 5 Valg – 75 Osterøy 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Nytt medlem valnemnd Jens Brakvatne 2 år 

• Bjørn Rolland leiar 

 

 Vinner av gavekort 2023 – 74 Bergen og omland 

Navn: Andreas Vorland 

Produsentnummer: 4626015640 

E-post: andreas_vorland@hotmail.com 

 

 Vinner av gavekort 2023 – 75 Osterøy 

Navn: Inge Martin Njåstad 

Produsentnummer: 4630017020 

E-post: injaasta@online.no 

 
  

mailto:andreas_vorland@hotmail.com
mailto:injaasta@online.no
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

76 Radøy, Austrheim, Fedje 

Dato/tid: 21.02.2023 kl. 20:00 Sted: 
Smiths Møte- og 
selskapslokale 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 29 Kvinner: 6 Menn: 23 

Tillitsvalgt: Lidvin Hage 

Administrasjon: Asgeir Skurtveit 

Ordstyrer: Benedikte Lerøy Christensen 

Referent: Asgeir Skurtveit 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Kretsleder Benedikte Lerøy Christensen ønsket velkommen og ble valgt som 
ordstyrer. 
 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 
Organisasjonsprosess: 

• Viktig med fysiske kretsmøter. 
 

• MinSide oppleves som vanskelig å bruke. 
 
Storfe med horn: 

• Burde vært en overgangsordning med dato for å avhorne. 
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• Bør lages en plan og få oversikt over produsenter som har dyr med store 
horn (mordyr). 

• Alle er enige om at det er riktig å utfase dette, men det vil få store 
konsekvenser for de som må kvitte seg med alle mordyr før august 2024.    

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Kari Kvammen 

Produsentnummer: 70435 

E-post: f-kvamme@online.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

77 Meland, Lindås, Modalen, Eidslandet 
Dato/tid: 20.02.2023 kl. 19:30 Sted: Hagelia Matstove 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 62 Kvinner: 20 Menn: 42 

Tillitsvalgt: Lidvin Hage 

Administrasjon: Asgeir Skurtveit 

Ordstyrer: Reidar Kallestad 

Referent: Asgeir Skurtveit 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Godkjent 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Bør se på alle mulige omsetningskanaler i den nye strategiplanen. 
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 
 

• Kommunikasjonen må bli bedre i forbindelse med skyving av dyr. 
 

• Nortura bør være tydeligere på jobben som blir gjort som 
markedsregulator. 
 

 

• Min Side – når er den ferdig. 
 

• Dyr med horn: 
o Alle ser at det er nødvending å avvikle.  
o Byrde vært sett krav til at alle dyr skal avhornes fra nå av. Da ville 

alle nåværende mordyr blitt faset ut.  
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Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Magnar Askeland ble valgt som leder for valgkomitéen.  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Rune Natås 

Produsentnummer: 89941  

E-post: natasrune@gmail.com 

 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Sunniva Sjurstræ (tlf 90158702) 

Produsentnummer: 79789 

E-post: einar_trefall@hotmail.com  

 

  

mailto:einar_trefall@hotmail.com
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

78 Indre Hordaland 

Dato/tid: 27.02.2023 kl. 20:00 Sted: 
Store Ringheim Hotell og 
Restaurant 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 39 Kvinner: 4 Menn: 35 

Tillitsvalgt: Ole Johs Egeland 

Administrasjon: Arne Undheim, Asgeir Skurtveit 

Ordstyrer: Sjur Rondestveit 

Referent: Arne Undheim 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Kretsleder Sjur Rondestveit ønsket velkommen og ble valgt til ordstyrer.  
 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Har ikke vi sikret noe som helst i fastprisavtaler på strøm? Har vi vært for 
sent ute?  

• Nortura selger vel ikke direkte til forbrukeren, er det ikke kjedene som 
setter sluttpris på produktene i butikken?  

• Hvor tar vi markedsandeler fra.  

• Hvem leverer egg til butikkenes egne merkevarer.  

• Kvotene har gått enda mer ned, vil det komme enda mer kyr dette året. 

• Hadde industrien for mye råvarer på lager, siden de ikke kjøpte helslakt. 
 

Til oppfølging: 
(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Hvem leverer egg til butikkenes egne merkevarer?   

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Bærekraft: Kvalitetstilleggene på småfe oppfordrer til kraftfôr-bruk.  

• Må tydeliggjøre det bærekraftige i norske landbruket ovenfor forbrukerne.  
 

• Styrke markedsføringen som allerede er på Prior og Gilde. Hva er 
radikale grep.  

• Stolt av Gilde-produktet, men må gi økonomisk avkastning for den 
enkelte produsent.  
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• At butikkjedene prøver å få bort våre merkevarer, viser bare betydningen 
av dem.  

• Det er vår jobb som produsenter å snakke frem våre egne merkevarer.  

• Vi må kreve Gilde og Prior i butikkene.  

• Må kreve at opprinnelsesland på pakningene kommer tydeligere frem.  

• Bør se til andre land for å finne ut hvordan man skal løse 
matvarekjedenes makt.  

• Kan vi vurdere å si mer nei til å bruke våre produkter i EMV.  
 

• Kan vi miste kontrollen over datterselskapene hvis en bonde kjøper og 
selger videre.  

• Kan risikere at Nortura mister kontroll eller blir syndebukk hvis 
datterselskap ikke gir god økonomisk avkastning 

 

• Rådgivere er gode ambassadører for Nortura, ikke sikkert man får 
komme inn på tunet hvis man må betale for det.  

• Er det for mye rådgivning i landbruket. Kan vi spisse det eller slå sammen 
rådgivningen. 

• Viktig at rådgivningen reiser innom nye produsenter – uten betaling.  

• Alle betaler for rådgivning i dag.  
 

• Man blir ikke god på mange ting/god på alt. Kan risikere at vi blir dårlgiere  

• Har man en kapasitet og kan produsere for andre, så reduserer man 
risikoen.  

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 
Organisasjonsprosess: 

• Kommer det en tenkt plan på neste kretsmøte?  

• Bør vurdere kortere vei til årsmøte – kretsmøte velge representasjon til 
årsmøte.  

• To-leddet modell: valgkomitéen får enda mer makt. Utfordring at det ikke 
kommer andre alternativer til kandidater lokalt og regionalt.  

• Lokale valgkomitéer finner bedre kandidater enn sentrale/regionale 
valgkomitéer.  

• Valg av valgkomité er et viktig valg.  

• Valgkomitéene får veldig få innspill fra kretser/eiermassen.  

• Må ha et bindeledd på lokalt nivå – som Tine sitt «råd».  

• Litt lange avstander i Nortura mtp. det regionale leddet.  

•  
 
Slakteribesøk til Førde: 

• Kombinere med besøk til Nortura Sogndal. 
 

• Avregninger: kommer opp som tall ikke etter bokstav – lengdemåling. Tall 
er bedre.  

 

• Nødslakt: Godt verktøy er halve jobben. Gamle biler/utstyr som brukes i 
dag. Må ha utstyr for å holde på folket. Bedre jobber. Bedre 
fremkommelighet for bilene.  

 

Sak 5 Valg 
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Kommentarer 
og synspunkt:  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Marit L. Horvei 

Produsentnummer: 87158 

E-post: ohorvei@online.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

80 Odda/Ullensvang 
Dato/tid: 28.02.2023 kl. 19:00 Sted: Hardanger Hotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 12 Kvinner: 3 Menn: 9 

Tillitsvalgt: Sjur Aakra 

Administrasjon: Harald Selsaas 

Ordstyrer: Andreas Hus 

Referent: Harald Selsaas 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Godkjent  

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Vil ha rådjeving stort sett som medlemsfordel  

• Ledig kapasitet i industrien kan brukast til leigeproduksjon . Ikkje med 
høg økonomisk risiko . 

•  
 

Til oppfølging: 
(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Ønske om Fagmøte spesielt på småfe  kretsstyret 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 
 

Til oppfølging: (Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 
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Levering av småfe etter hovedsank , meir presise avtale 
og hentetid . Blei delvis besvart av referent , med 
utfordrene logistikk hovedsankehelga .  

72917 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Vidar Reisæter 

Produsentnummer: 86423 

E-post: vireisae@online.no 

 

  

mailto:vireisae@online.no
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

81 Jondal og Kvam 
Dato/tid: 22.02.2023 kl. 19:45 Sted: Tørvikbygd Bedehus 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 29 Kvinner: 6 Menn: 23 

Tillitsvalgt: Lidvin Hage 

Administrasjon: Per Johan Lyse 

Ordstyrer: Jan Roy Eide 

Referent: Per Johan Lyse 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ok 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Fastpris på strøm, er det vudert? 

• Import av Halalkjøt, kan vi slakte selv, eller er det ikke lovlig i 
Norge? 

• Hvor mye ble det egentlig importert av storfe? 

• Felles slakting med Fatland? 

•  
 

Til oppfølging: 
(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Blir det stilt mindre berekraft krav til EMV produkt? 4618011623 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Anleggstruktur, Avstander/alternativ 

• Telledato bør avskaffes. 

• Hva kan en gjøre for å motvirke EMV økningen? Embalasjeendring? 

• Er ikke vits i å få mer betalt for slaktet, viss Nortura går konkurs. 
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 
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Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 
 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ok 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Torleif Håbrekke 

Produsentnummer: 4622012658 

E-post: thaabrekke@gmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

82 Samnanger, Fusa, Tysnes, Ølve, Hatlestrand, Varaldsøy 
Dato/tid: 23.02.2023 kl. 20:00 Sted: Helland Hogst, Eikelandsosen 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 21 Kvinner: 1 Menn: 20 

Tillitsvalgt: Lidvin Hage 

Administrasjon: Per Johan Lyse 

Ordstyrer: Stein Olav Hauge 

Referent: Per Johan Lyse 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ok 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Når skal vi begynne å selge egne produkter selv? 

• Angus, utfordrende å skyve, med tanke på vekt og fett grenser. 

• Åpning av import, lite tjenelig. 

• Er de som bare er leverandører med , når en ser på nedgangen i  antall 
medlemmer? 

• Eier Nortura Norfersk? 

• Mer reklame for Gilde, eneste produkt med garanterte norske råvarer. 

•  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• «Klara» eller bedre versjon ønskes. 

• Økonomien i å fore opp kalv må bli bedre, eller prisen på kalv ned. 
Ingen tilskudd i denne produksjonen. 

• Må ha avkastning på kapitalen 

• Redusere prisen mellom oppgjør og butikk pris. 
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Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ok 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: John Erik Foer 

Produsentnummer: 4624019164 

E-post: j.e.foer@outlook.com 

 

  



 

 56 

PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

83 Kvinnherad 
Dato/tid: 22.02.2023 kl. 20:00 Sted: Kafe Tiaren 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 20 Kvinner: 5 Menn: 15 

Tillitsvalgt: Bente Borgen 

Administrasjon: Per A. Landa 

Ordstyrer: Berit Dale 

Referent: Per A. Landa 

  

 Saksliste 

 

6. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
7. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
8. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
9. Åpen post – lokale saker 
10. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ingen merknad 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Skal me ta markedsandeler må ein auke bærekraften 

• Når påstanden er att fjell lam er klimaversting er ein usikker på kva 
ein legger i bærekraft 

• Er bærekraft eit spell for galleriet? Mange teoretiske tal som ikkje er godt 
nok dokumentert 

• Viktig med gode rådgivere i forhold til å betre bærekraft 

• Vil ikkje me dokumentere bærekraft, vil andre dokumentere dette med 
internasjonale tall. 

• Blir eit stort tap hvis ein slutter med Gilde produkter 

• Må ikkje selge kylling «biff» og kalkun «bacon» 

• Tilførsel og livdyr bør vera gratis, kan vera villig å betale for rådgivning 
men det kjem an på prisen. 

• Rådgiverne må vera veldig flinke hvis ein skal betale 

• Kan vera aktuelt å nytte ledig kapasitet til å produsere for andre 

• Når min side 2.0 er oppe å går, bør kretsleder stå oppført med 
telefonnummer og mail adresse 

• Første bud for eigerane er å møte på kretsmøte hvis ein vil å innflytelse 

•  
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Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Fagmøte kan arrangeres i lag med andre kretser 

• Er det mulig å lage eit felles fagmøte storfe og smaåfe? 

• Meir samarbeid med Tine, FK og LNR. 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt:  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen endring 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Harald Sætre Arnevik 

Produsentnummer: 85693 

E-post: hsarnevik@gmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

84 Etne og Vindafjord 
Dato/tid: 23.02.2023 kl. 19:30 Sted: Nortura Sandeid 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 19 Kvinner: 2 Menn: 17 

Tillitsvalgt: Bente Borgen 

Administrasjon: Per A. Landa 

Ordstyrer: Sjur Åkra 

Referent: Per A. Landa 

  

 Saksliste 

 

11. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
12. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
13. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
14. Åpen post – lokale saker 
15. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ingen merknad 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Burde vore pris pr egg, ikkje kg pris (Slik som i utlandet) 

•  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Kva er det for bonden å hente ved å heve bærekraften? 

• Bærekraften blir målt alle plasser, setter kjedene krav om bærekraft? 

• Kva er bærekraft, er svaret på bærekraft å bli veganer? 

• Det er vanskelig å snu nedgangen til Gilde/Prior 

• Kva betaler kjedene for Gilde/Prior ? , kvifor er dette hemmelig 

• Er det gamle direktører på eigarsida i importselskap av kjøtt? 

• Ein rettferdig måte å fordele utgiftene til rådgivning. 

• Ein kjempegod konkuransefortrinn med gratis rådgivning 

• Kan vera gratis med første besøk og også nybrukere bør ha gratis besøk. 

• Bør vera gratis basispakke 

• I utgangspunktet i mot å produsere andre varer, kan vera aktuelt ved god 
lønnsomhet. 

• Ikkje produsere noko som konkurrerer ut egne merkevarer 

• Viktig med nok kunnskap, hvis ein skal meine noko i viktige spørsmål 

• Hvis ein bruker muligheten er det muilg å møte styre. 

• Kor mykje kan ein spare ved å kutte ut eier organisasjon? 

• Me som eiere har ikkje mulighet å drive distriktspolitikk 
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• Bygge nytt slakteri i Tysvær for heile Vestland/Rogaland 

• Er det muilg å ha ein krets på heile Haugalandet? 

• Engasjement går ned når det blir større kretser 

• Ved større kretser må ein ha meir tilbakemelding frå styre gjennom året 

• Store Teamsmøte blir informasjonsmøte ikkje toveis kommunikasjon 

• Veldig bra att resultatlønna blei tatt vekk på direktørene 

• Veldig bra att Trine jobber for att prisane til bøndene går opp!! 

•  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 
 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen endring 

 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Øyvind Haakul 

Produsentnummer: 83989 

E-post: ohaakull@hotmail.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

85 Indre Ryfylke 
Dato/tid: 21.02.2023 kl. 19:30 Sted: Ryfylke Fjordhotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 22 Kvinner: 1 Menn: 21 

Tillitsvalgt: Bente Borgen 

Administrasjon: Per A. Landa 

Ordstyrer: Morten Brekne Anda 

Referent: Per A. Landa 

  

 Saksliste 

 

16. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
17. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
18. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
19. Åpen post – lokale saker 
20. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ingen merknad 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Bærekraft må gi økt lønnsomhet ikkje meir utgifter 

• Er det ein fordel att det gror meir igjen (Beite og dyrka mark)? 

• Ingen som gjer dyremishandling med vilje, det er alltid personlige 
problem som ligger bak 

• Bærekraft er god økologi i praksis 

• Det er viktig att forbruker etterspør Gilde/Prior produkter 

• Gilde produkter går nedover med dagens strategi 

• Skal ein auke Gilde/Prior må ein skifte strategi 

• Liten kapital hjå eigerane(bøndene) til å investere i datterselskaper 

• I nedgangstid da er dei ein skal satse 

• Eit stort fortrinn att Nortura har gode rådgivere 

• Ein fordel med gratis rådgivning 

• Ein god rådgiver er mulig å betale for 

• For nybrukere bør ein ha gratis rådgivning 
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 
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Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Fungerer bra med store fagmøte i Sandeid 

• Bra med alle dyreslag samlet på kretsmøte 

• Bør ikkje bli for store avstander innad i kretsmøte 

• Bør ha eigne fagmøte på dyreslag 

• Ikkje enkelt å rekrutere nye peroner til kretsmøte 

• For mange avtaler på storfe, dette bør komme automatisk 

• Bør ikkje kjøpe ut heile eggprodusenter, er det mulig å redusere innsette 
hjå alle? (for eksempel frå 7500 til 7100) 

 
 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen endring 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Tor Inge Bråtveit 

Produsentnummer: 81103 

E-post: gerdheb@frisurf.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

86 Bokn og Tysvær 87 Ytre Haugalandet 
Dato/tid: 20.02.2023 kl. 19:30 Sted: Aksdal inn 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 63 Kvinner: 9 Menn: 54 

Tillitsvalgt: Bente Borgen 

Administrasjon: Per A. Landa 

Ordstyrer: Anne Karin Røssbø, Nils M Jakobsen 

Referent: Per A. Landa 

  

 Saksliste 

 

21. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
22. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
23. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
24. Åpen post – lokale saker 
25. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ingen kommentar 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Viktig å fokusere på bærekraft å muligens sponse influencere? 

• Viktig å fokusere på att bøndene har stor korbonfangst gjennom 
produksjonen sin 

• Viktig med beitebruk og biologisk mangfold 

• Auke bærekraften ved å produsere meir for sjølv, gir mindre innkjøpt for 

• Overproduksjon er der verste i forhold til bærekraft 

• Viktig å fokusere på att mat er produsert på beite 

• Er det mulig å starte egne butikker for å selge Gilde/Prior? 

• Skal ein tenke radikalt bør ein stemme 10 på spørsmålet om Gilde/Prior 

• Må være tøffere å starte egne butikker(Har vore for bleike til nå) 

• Kan starte med å opne medlemsbutikkene 

• Skal det være vits i rådgiving bør det være høg kompetanse på 
rådgivingen 

• Ikkje produsere vegan mat 

• Fordel å utnytte kapasiteten på linjene ved å produsere andre varer 

• Det å produsere andre varer må være plan B 

• Veldig posetivt att styremedlemmene møter opp på kretsmøtene 

• Her er det to krestser er mulig å samle desse til ein krets 
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• Blir det veldig store møter, da blir det vanskeligere å ta ordet 

• Ved eit mindre lokal krets føler ein seg forplikta til å møte 

• Ingen vil ha kretsmøte på egne dyreslag 

• Ein har egne fagmøter for dyreslaga 

• Ikkje enkeltå teikne opp orgkarte i Nortura, det burde vore opplæring på 
denne 

• Vanskelig å forstå Ru nivået, dette kan tas vekk 
 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Korleis går det med turmat? 

• Viktig att turmat gir overskudd til morselskapet 

• Flytting av dyr inn forbi avtaleperioden bør dette informeres om til 
produsenten 

 
 

Sak 5 Valg – 86 Bokn og Tysvær 

Kommentarer 
og synspunkt: • Som innstillingen 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Som innstillingen 

Sak 5 Valg – 87 Ytre Haugalandet 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 – 86 Bokn og Tysvær 

Navn: Vegard Glette 

Produsentnummer: 79354 

E-post: vglette@hotmail.com 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 – 87 Ytre Haugalandet 

Navn: Trekte kun ein i dette møte       

Produsentnummer:  

E-post:  

 

  



 

 64 

PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

88 Ytre Sunnhordland 
Dato/tid: 21.02.2023 kl. 19:30 Sted: Stord Hotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 18 Kvinner: 6 Menn: 12 

Tillitsvalgt: Sjur Aakra 

Administrasjon: Harald Selsaas 

Ordstyrer: Lars Ove Rimmereid 

Referent: Harald Selsaas 

  

 Saksliste 

 

26. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
27. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
28. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
29. Åpen post – lokale saker 
30. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Einstemmig godkjent ,kommentar om utelatt Bondevennen  

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Lausdriftskrav -produksjon  

• Hausten 2022 storfe litt spm kommentarer rundt import ,skjæring , 
etterspurnad industrikundar .  

 

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Samslakting/transport Fatland er dette vurdert ? Leigeslakting for felles 
nytte begge veier ? Dyrevelferd viktig i strukturplan . 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Leverandørnr )  

Databehandleravtale Menti  ok? Viderebruk av data? 
Kretsen og leverandør tilbakemelding . 

70389 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Kretsen er veldig fornøyde med sjåfør i området  

• Geografisk naturleg kretsgrense i dag .  

• Bedre mat på eigarmøte. ( her var det servert veldig enkle baguett ) 

• Nortura bør ikkje vera involvert i import (Litt uklart , var spesielt kritisk til 
eigarsida på kommersielle importforetak Noridane ) 

•   
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Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Leverandørnr ) 

Hittil i år på slakteoppgjer  85596 

Ros analyse storfe  
 

85596 

Samlasting bør vera meir lempeleg på storfe, 
Kretsen og spesielt 2 leverandørar  

71844,78272 

Beitetransport småfe fjellsending saknar tilbakemelding på 
dag oppdraget kan utføras . 

97638 

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Tore Sigurd Fitjar 

Produsentnummer: 4615017870 lev nr 85596 

E-post: tore.fitjar@haugnett.no 

 

mailto:tore.fitjar@haugnett.no

